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Rada Gminy Turawa 

Radni Sesja 

Protokół XI/2025 

XI Sesja w dniu 28 lutego 2025 

Obrady rozpoczęto 28 lutego 2025 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:30 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Michał Bochański 

2. Aneta Buczek 

3. Iwona Duda 

4. Jerzy Farys 

5. Daniel Jonczyk 

6. Sebastian Klotka 

7. Mariola Kornek-Gancarek 

8. Marianna Labisz 

9. Mariusz Lasak 

10. Bernard Loch 

11. Sebastian Moczko 

12. Benedykt Śliwa 

13. Kamil Świtała 

14. Rafał Twardawski 

15. Krystyna Wieczorek 

 

Z Urzędu: Pan D.Pikos – Wójt Gminy Turawa, Katarzyna Szypot – Skarbnik Gminy, Annna 

Grodek – Sekretarz Gminy, Mecenas Paweł Płaza – obsługa prawna UG, A. Kansy – Grzesik – 

Kierownik Referatu Budownictwa, Dariusz Jantos – Kierownik Referatu ochrony środowiska i 

gospodarki nieruchomościami, Klaudia Skulska – z-ca USC, B. Sołtyk – pracownik GOPS, J. 

Przybyła z-ca Dyrektora GZEAS, J. Szymańska – główna księgowa GZEAS 

 

Zaproszony gość – Jerzy Musielak, były Dyrektor GZEAS  

 

1. Sprawy regulaminowe. 
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Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła X sesję Rady Gminy Turawa, która odbyła się  

w  Urzędzie Gminy w Turawie. Przewodnicząca Rady Gminy powitała zebranych radnych, 

obecnych na sesji pracowników Urzędu Gminy Turawa. 

 

 a) stwierdzenie quorum, 

Obecność na sesji potwierdziło 14 radnych – jeden radnie nieobecny usprawiedliwiony 

 b) przedstawienie porządku obrad, 

Radni otrzymali porządek obrad na e-seji. Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek 

obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad, 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Farys 

 c) głosowanie nad poprawkami do protokołu z ostatniej sesji. 

Radni nie wnosili uwag do protokołu z ostatniej sesji. 

Po zakończeniu pierwszego punktu porządku obrad tj. sprawy regulaminowe Przewodnicząca 

Rady Iwona Duda przystąpiła do złożenia podziękowań Panu Jerzemu Musielakowi za 

wieloletnią pracę w  Gminnym Zespole Ekonomiczno – Administracyjnym Szkół w Turawie, 

dziękując za wszelkie starania włożone w wychowanie i edukację młodych pokoleń, życząc 

zadowolenia oraz spełnienia planów osobistych.  
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Następnie głos zabrał były Dyrektor GZEAS J. Musielak podsumowując 40 lat współpracy z radą 

gminy i swoją przebytą karierę zawodową. Podziękował za zrozumienie problemów oświaty  

i współpracę z władzą obecną i poprzednią na przełomie wielu lat.  

Wójt Gminy złożył podziękowania za ponad 6 lat współpracy, szacunek i zaangażowanie  

w wykonywanej pracy.  

2. Powołanie Komisji Wnioskowej. 

- radny S. Klotka  

- radny S. Moczko 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Głosowano w sprawie: 

powołania Komisji Wnioskowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Mariola Kornek-Gancarek, 

Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil 

Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sebastian Klotka 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Farys 

3. Informacja o realizacji wniosków. 

Radni w ustawowym terminie otrzymali odpowiedzi na wnioski z ostatniej sesji. 

Radni nie wznosili uwag.  

4. Podjęcie uchwał. 
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 a) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr LIII/401/2023 Rady Gminy Turawa z dnia 26 

czerwca 2023 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Turawa na lata 2023 -

2025 

Projekt uchwały przedstawił pracownik GOPS B. Sołtyk 

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały nr LIII/401/2023 Rady Gminy Turawa z dnia 26 czerwca 2023 r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Turawa na lata 2023 -2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Farys 

 b) Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Turawa nr XXXVIII/259/2022 z dnia 

27 stycznia 2022 r. w sprawie określenia minimalnych stawek dzierżawy gruntów i stawek 

czynszu za lokale użytkowe oraz opłat za umieszczenie reklam poza pasem drogowym na terenie 

Gminy Turawa 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu OŚ D. Jantos 

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 
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uchylenia uchwały Rady Gminy Turawa nr XXXVIII/259/2022 z dnia 27 stycznia 2022 r. w 

sprawie określenia minimalnych stawek dzierżawy gruntów i stawek czynszu za lokale użytkowe 

oraz opłat za umieszczenie reklam poza pasem drogowym na terenie Gminy Turawa 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Farys 

 c) Uchwała w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu OŚ D. Jantos 

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Farys 
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 d) Uchwała w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków Ochotniczej Straży 

Pożarnej 

Projekt uchwały przedstawił z-ca Kierownika USC K.Skulska 

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag. 

Mecenas pełniący obsługę prawną tytułem wyjaśnień poinformował, że na poprzedniej sesji była 

podejmowana ta sama uchwała natomiast nadzór wojewody nie wyraził zgody na zapis z mocą 

obowiązującą od stycznia 2025 r.. dlatego podejmowana jest ta sama uchwała ale bez w.w zapisu 

a stosując zapis po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dz. U. Woj. Op. 

Radny D. Jonczyk zadał pytanie Mecenasowi Pawłowi Płazie czy obecni na obradach Sesji Rady 

Gminy Radni którzy jednocześnie są duchami Ochotniczej Straży Pożarnej powinni zostać 

wyłączeni z udziału w głosowaniu, jakie miał stanowisko w tej sprawie nadzór wojewody. 

Mecenas poinformował, iż w tej sprawie nadzór nie zabrał głosu i głosowanie wygląda tak jak na 

poprzedniej sesji czyli  pozostali radni z uwagi na członkostwo w Ochotniczej Straży Pożarnej 

nie przystąpili do głosowania nad uchwałą. 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków Ochotniczej Straży Pożarnej 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Sebastian Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, 

Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Krystyna Wieczorek 

BRAK GŁOSU (4) 

Daniel Jonczyk, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Rafał Twardawski 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Farys 

 e) Uchwała w sprawie nadania nazw ulic zlokalizowanych w miejscowości Turawa, gmina 

Turawa 
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Projekt uchwały przedstawiła Kierownika Referatu Budownictwa A. Kansy - Grzesik 

Stałe komisje Rady Gminy pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazw ulic zlokalizowanych w miejscowości Turawa, gmina Turawa 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Farys 

 f) Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2025 r. – AUTOPOPRAWKA 

Ostateczny projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Partnerstwa – brak uwag 

Komisja Rewizyjna – brak uwag 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – głosowanie indywidualne 

Radni nie wnosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie na 2025 r. - AUTOPOPRAWKA 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Farys 

 g) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Turawa – 

AUTOPOPRAWKA 

Ostateczny projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 

W związku z wpłynięciem autopoprawki komisje stałe zaproponowały głosowanie indywidualne. 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Partnerstwa – głosowanie indywidualne 

Komisja Rewizyjna – głosowanie indywidualne 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – głosowanie indywidualne 

Radni nie wnosili uwag. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Turawa - AUTOPOPRAWKA 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Farys 

5. Funkcjonowanie oświaty na terenie Gminy. 
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Radni otrzymali informację pisemną, która zawierała: 

 

- Sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2024 z podziałem na szkoły, przedszkola, oddziały 

przedszkolne 

- Wydatki: plan: 24 382 695,80 wykonanie: 23 849 210,81 tj. 97,81% 

- Dochody: plan: 1 102 274,15 wykonanie: 940 644,59 zł tj. 85,34 % 

Szczegółowo w.w zagadnienia omówiła Pani Joanna Przybyła z-ca Dyrektora GZEAS oraz 

Joanna Szymańska główna księgowa.   

Skarbnik gminy przedstawiła kwotę subwencji oświatowej oraz środki własne budżetu na 

pokrycie wydatków oświatowych oraz dodatkowe 3 mln złote na szkoły niepubliczne.  

Głównym tematem dyskusji radnych był koszt dzieci przedszkolnych, które uczęszczają do 

placówek poza terenem gminy Turawa. Kwota ta opiewa na ok 1 mln złotych.  

Wójt Gminy podziękował Przewodniczącej rady za zwrócenie uwagi na ten problem,  

a jednocześnie wyzwanie, aby tak się nie działo.  

Padła propozycja budowy nowego przedszkola w miejscowości Zawada.  

Radna Aneta Buczek zwróciła się z prośbą o przygotowanie zestawienia zawierającego liczbę 

dzieci oraz kwotę otrzymanej subwencji z podziałem na placówki na terenie gminy Turawa.  

Pełną dyskusję na temat oświaty na terenie Gminy odzwierciedla nagranie z sesji.  

6. Funkcjonowanie PSZOK-u i koszty za 2024 rok. 

Informacje na temat funkcjonowania PSZOK-u przedstawił Kierownik OŚ. 

Radny S. Klotka zadał pytanie czy byłaby możliwość w momencie remontu przez instytucje takie 

jak jednostki OSP, LZS oddania odpadów poremontowych do punktu selektywnego odbioru 

odpadów.  

Odpowiedzi udzielił D. Jantos informując, że urząd gminy zastanowi się nad rozwiązaniem w.w 

problemu.  

Radna A. Buczek zapytała o odpady powstające w gospodarstwie rolnym. 

Odpowiedzi udzielił D. Jantos punkt selektywny przyjmuje odpady komunalne a nie  

z działalności.  
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7. Informacja o Zarządzeniach Wójta w sprawie zmiany budżetu Gminy. 

Informację przedstawiła Skarbnik Gminy- radni nie wnosili uwag. 

8. Przedstawienie pism, jakie wpłynęły między sesjami. 

Radni otrzymali wszystkie pisma na e-sesję i mieli możliwość zapoznania się z ich treścią. 

9. Wolne wnioski. 

Radny B. Śliwa poinformował o rozwiązaniu problemu w sprawie finansowania wymiany wiat 

przystankowych w sołectwach na terenie gminy Turawa.  

Wójt gminy poinformował, że wiata przystankowa należy do infrastruktury danego sołectwa i 

będą finansowane w poszczególnych sołectwach. 

Przewodnicząca podziękowała za odciążenie środków z funduszu sołeckiego i realizację w.w 

inwestycji przez gminę.  

Radny S. Klotka podziękował w imieniu sołectw z terenu gminy za zniesienie zadania sołectwom 

pn. wymiany wiat przystankowych. Natomiast jeśli chodzi o montaż luster i progów 

zwalniających w ramach dobrej współpracy na początek zaproponował partycypację w kosztach 

ze strony urzędu.   

Radny R. Twardawski podziękował za realizację ścieżki pieszo – rowerowej na odcinku Kotórz 

Mały – Kotórz Wielki.  

Radna K. Wieczorek zwróciła się z prośbą o ujęcie w nowym projekcie ścieżki pieszo-rowerowej 

przejścia dla pieszych w obrębie żłobka w Kotorzu Małym.   

Wniosek radnych  Daniel Jonczyk i Marianna Labisz w sprawie: 

- podjęcia rozmów z ZDP w sprawie współfinansowania inwestycji budowy ścieżki pieszo-

rowerowej w m. Węgry (ul. Opolska) szczególnie w kwestii wykonania przez Gminę Turawa 

dokumentacji projektowej oraz ustalenie kosztorysu wykonania projektu ścieżki, 

- Zwrócenia się do ZDP o uzyskanie informacji czy planowany jest remont drogi (ul. 

Kolanowska) w m. Węgry przez którą będzie skierowany całościowy ruch pojazdów po 

przebudowie drogi krajowej nr 45, a także uzyskanie informacji o postępie prac związanych z 

budową kładki pieszej przy moście (ul. Opolska, Węgry). 

10. Odpowiedź na złożone wnioski. 
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 Odpowiedzi na wnioski radni otrzymają w formie pisemnej. 

11. Przedstawienie protokołu Komisji Wnioskowej. 

Komisja Wnioskowa przedstawiła zarejestrowane wnioski. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu Komisji Wnioskowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt 

Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Farys 

12. Zakończenie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła XI sesje Rady 

Gminy Turawa.  

 

Przewodnicząca 

Rada Gminy Turawa 

 

 

 

 

Przygotował: Wioletta Biernot 


